
Referat Generalforsamling i Social- og sundhedsassistentklubben 

23. marts 2023 
1. Valg af dirigent 

2. Godkendelse af Dagsorden 

3. 	Godkendelse af forretningsorden 

4. 	Valg af stemmeudvalg 

5. Bestyrelsens beretning 

6. Årsregnskab for 2022 

7. Indkomne forslag, 

a) Indstilling fra bestyrelsen vedr. Fastsættelse af kontingent Bilag punkt 7a. 

b) Indstilling fra bestyrelsen, vedr. Husleje af lokaler/kontor mv. Bilag punkt 7b. 

C) Indstilling fra bestyrelsen vedr. fastsættelse af løn mv. jf. §5, stk. 5 Generalforsamling, Bilag punkt 

7c. 

d) Indstilling til lovændring vedr. § 5 stk. 5. fastsættelses af løn til formanden mv. 

Det indstilles fra bestyrelsen, at der indføres i lovene, at dette punkt kun behandles af 

generalforsamlingen, ved fremsendte og indkommende indstillinger vedrørende fastsættelses af 

løn mv. til den årlige ordinære generalforsamling. Grunden til dette er efter ønske fra 

generalforsamlingen i marts 2022. Bilag punkt 7d. 

e) Indstilling fra bestyrelsen, at der ændres og indføres i lovene at vi optager elever som medlemmer 

at Social- og sundhedsassistentklubben under §3, stk.1. Bilag punkt 7e 

f) Indstilling fra bestyrelsen vedr. at der indføres et stk. 3, iht. lovene § 4 kontingent. Bilag 7f. 

bortfalder hvis punkt 7e ikke vedtages. 

g) Indstilling fra bestyrelsen vedr. ændring af lovene §2, stk.1. At teksten ændres, så der indføres et 

arbejds- før miljøforhold i linje 6 samt at "på arbejdspladserne" udskrives af lovene i linje 7. bilag 

7g. 

8. Valg: 

a) Valg af Næstformand for social- og sundhedsassistentklubben for 2 år— Kirsten Mikkelsen 

modtager genvalg 

b) Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år— Hanne Svenning modtager genvalg. 

C) 	Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år — Lise Brandt-Madsen modtager genvalg. 

d) Valg af 1 suppleant til bestyrelse for 2 år — Kate Lykke  Lindberg  modtager ikke genvalg 

e) Valg af bilagskontrollant for 2 år — Jytte Rødgaard modtager genvalg. 

f) Valg af bilagskontrollant suppleant for 2 år — Jane Laursen modtager genvalg. 

Under punkterne g-j vil social- og sundhedsassistenter der er medlemmer i FOA Psykiatri kunne deltage, da 

disse valg skal foregå, hvor alle social- og sundhedsassistenter der er medlem af FOA Århus, har mulighed 

for at opstille og blive valgt jf. FOA Århus Afdelings Love §§9 Stk. 7. Derfor åbnes dørene, når disse valg 

påbegyndes,  ca.  kl. 19:45, efter en kort pause. 

g) Valg af sektorbestyrelsesmedlem til social og sundhedssektoren for 2 år- Keld Johansen modtager 

genvalg. 

h) Valg af suppleant til sektorbestyrelsen for social- og sundhedsassistenter for 2 år — Solvej Skærbæk 

modtager genvalg. 
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i) Valg til faggrupperepræsentant for social- og sundhedsassistenter for 2 år - Keld Johansen 
modtager ikke genvalg. 

j) Valg til faggrupperepræsentant suppleant for social- og sundhedsassistenter for 2 år — Kirsten 
Mikkelsen, modtager genvalg 

Punkterne k, I, m, n, o, p, q, og r udgår hvis faggrupperne ikke er repræsenteret på Generalforsamlingen. 
k) Valg til sektorbestyrelsen for plejehjemsassistenter for 2 år - Nyvalg 
1) 	Valg til suppleant til sektorbestyrelsen for Plejehjemsassistenter for 2 år - Nyvalg 
M) Valg til sektorbestyrelsen for beskæftigelsesvejledere for 2 år - Nyvalg 
n) Valg til suppleant til sektorbestyrelsen for beskæftigelsesvejledere for 2 år - Nyvalg 
o) Valg til faggrupperepræsentant for plejehjemsassistenter for 2 år - Nyvalg 
P) Valg til faggrupperepræsentant suppleant for plejehjemsassistenter for 2 år -Nyvalg 
q) Valg til faggrupperepræsentant for beskæftigelsesvejledere for 2 år - Nyvalg 
r) Valg til faggrupperepræsentant suppleant for beskæftigelsesvejledere for 2 år — Nyvalg 

9. Eventuelt 

Referat 

Formanden Solvej Skærbæk bød velkommen og præsenterede bestyrelsen. 

Der er 30 stemme berettige og i alt 40 deltagere, 

Ad.1.  

Valg af dirigent — bestyrelsen foreslår Helle Nielsen, FTR og klubformand for dagplejerne, som blev valgt 

som dirigent. Helle takkede for tilliden og konstaterede er generalforsamlingen er lovligt indvarslet. 

Ad.2.  

Godkendelse af dagsorden — godkendt uden bemærkninger. 

Ad.3.  

Godkendelse af forretningsorden — godkendt uden bemærkninger. 

Ad.4.  

Valg af stemmeudvalg — bestyrelsen foreslår nedenstående, som blev valgt. 

Lillian  Lindberg  Nielsen, Pernille Fuglsang, Pia Simonsen 

Ad.S. 

Bestyrelsens beretning 

Beretning 2023 klub generalforsamling den 23, marts i FOA Århus 

Kære Generalforsamling, kære medlemmer og gæster! 

Hvor er det dejlig at sejer alle og velkommen til. Det er super dejligt med jeres tilslutning til årets 

generalforsamling, tusinde tak for det. 

Endnu et år er gået, og igen kan vi se tilbage på et år med store forandringer, kriser både lokalt, 

samfundsmæssigt på landsplan, men også på verdensplan. Og hvis vi smugkigger lidt i krystalkuglen, så tror 

jeg nu også, at vi kan og skal forvente store forandringer i året der kommer. 

Vi startede 2022 med at  Corona  ikke længere var en samfundskritiks sygdom og vi skulle genåbnede 

Danmark. Der kom en stigning i smitten, som havde en del, afledte konsekvenser for os alle. 
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Der kom udfordringer med et højere sygefravær på grund af de høje smittetal. Der blev længere ventetider i 

forhold til de pukler, der havde hobet sig op i forhold til aflyste behandlinger og operationer. Der blev aflyst 

opgaver og andre ydelser, da der ikke var personale nok til at varetage, de fornødne opgaver både i 

kommuner og Regioner. 

Der var også allerede dengang store rekrutteringsvanskeligheder, muligvis var det hensigten at de 

pårørende og frivillige skulle være gratis arbejdskraft! For i starten af 2022 blev der på de kommunale 

arbejdspladser, bedt om hjælp fra studerende, pensionister, tidligere ansatte og ikke mindst de pårørende —

som kunne varetage rengøring, tøjvask og andre lettere opgaver. 

Vi stod ligeledes i en bekymrende tid, hvor der udbrød krig i Ukraine, der kom energikrise og inflationen tog 

overhånd! Det var og blev en svær tid for mange, ift. at få pengene til at række, for både børnefamilierne, 

de ældre men også for vores faggruppe —for selv om der ligefor kort tid siden kom endnu en hjælpepakke, 

slår det slet ikke til. 

Men mangel på arbejdskraft, fastholdelse og rekrutteringsvanskeligheder, var nok de overskrifter, der var 

flest af i 2022 og muligvis kunne man sige, at Krigen i Ukraine, havde givet os nye Ukrainske kolleger. Da en 

del af dem har fået job inden for plejesektoren, til at varetage lettere opgaver i plejen og andre fornødne 

opgaver. 

Dog er det og har det ikke været helt uproblematisk, da det gav udfordringer og et Øget arbejdspres for de 

medarbejder, der er ansat i forvejen på de forskellige kommunale arbejdspladser. Men vi har hermed ikke 

helt fået løst den mangel, der er på arbejdskraft og de rekrutteringsvanskeligheder vi forsat står 1! 

Der var ligeledes mange arbejdspladser, der har opfordret medarbejderne til at gå op i tid, men det tænker 

jeg heller ikke løser alt på en gang! 

Vi er ligeledes forsat udfordret på vores daglige Økonomi, som enkelt personer, både som lønmodtager og 

som samfund. 

Den ene krise kommer efter den anden og hvornår får det en ende — det kan vi kun gisne om, men vi kan 

ikke komme med et konkret faktum om, hvornår det ender! 

For ganske kort tid siden, kom det frem at der er borger der undlader at købe deres livsvigtige medicin, så 

de kan betale deres el og varmeregning, og der kan komme mad på bordet. Uligheden vokser med 

voldsomme skridt! Det kan vi simpelthen ikke være bekendt, for det kan kommer til at give bagslag i sidste 

ende. Hvor flere af vores borgere kan risikere at blive mere syge, når de ikke får den nødvendige medicin, og 

skal evt. indlægges, hvis der tilstøder komplikationer til deres sygdom eller dør på denne bekostning! 

Vi fik Ny Regering i slutningen af 2022 og det var ikke uden bekymring, da vi fik en bred regering hen over 

midten, hvor Socialdemokratiet, venstre og moderaterne har indgået et regeringssamarbejde. 

Der er allerede sket meget, som de har sat etfinger tryg på og der er ligeledes en del de gerne vil lave om! 

• Vi har fået de skattelettelser som blå blok havde varslet medfør valget! 

• De har afskaffet stor Bededag fra 2024 — SVM regeringen havde etflertal ved afstemningen ved 2. 

behandlingen ift. afskaffelsen af stor bededag. Det kunne have været pænt, hvis denne udmelding 

var kommet før valget, for det er simpelthen ikke godt nok. Og så ville udfaldet muligvis have været 

anderledes! 

• De påtænker sig, at givet afkald på seniorjob ordningen og sammenlægge Seniorpensionen med 

Arnepensionen, som vi kender dem i dag! De vil lave en Arne-Plus pension med mange forringelser. 

• De vil reducere i antallet af offentligt ansatte med 2.700 fuldtidsstillinger — men hvilke stillinger er 

der lige tale om? 
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• Cige  pt.  er der lige indgået OK forlig på det private arbejdsmarked for hele områder. Og det sendes 

efterfølgende til urafstemning. Som vi ikke kender udfaldet af endnu, så vi må vente med 

tålmodighed! 

For os 1 den offentlige sektor, skal vi snart i gang med OK 24. 

Hvor vi i det kommende år, skal forholde os til de krav, vi gerne vil have med, til en ny overenskomst. Vi som 

medlemmer vil gerne have mere i løn. Og som tidligere vil vi gerne have dem opgjort i kroner/Øre — i stedet 

for i procenter. Men vi ved også, at arbejdsgiverne mener, at vi skal være løntilbageholdende — og at vi i 

øvrigt skal være mere fleksible. Jeg tror, vi skal forberede os på, at vi skal tale med meget store bogstaver, 

hvis vi skal ændre på noget som helst. 

Så kom vi i gang med vores første elektroniske medlemsblad! Det er et kæmpe arbejde at få lavet lister i  

mail  systemet, da det tager utroligt meget tid, men når først arbejdet er gjort vil det være nemmere at 

sende  mails  og opdateringer til jer som medlemmer. 

Jeg kan kun sende til 90-100 medlemmer ad gangen og  ca.  250 i timen, så der har været lidt bøvl med at få 

det elektroniske medlemsblad ud til alle på en gang og i samme form. 

De første der modtog bladet via  mail,  fik en pdf-fil tilsendt og resten fik et link til bladet. Grunden til at vi 

ikke kan sendefilen til flere, er fordi den fylder for meget og 1 alle ikke har kapacitet nok til at modtage den. 

Det vil være en stor hjælp hvis 1 og jeres kolleger får rettet jeres oplysninger ift. fulde navn,  mail,  

privatadresse, mobil nr. samt arbejdssted. Både til FOA og os. 

Hvis i af en eller anden årsag, ikke har modtaget det første elektroniske medlemsblad. Kan det skyldes vi 

ikke har den rigtige  mail-  eller hjem adresse, som 1 har opgivet til FOA. 

Vi har 13 medlemmer der ikke har en mailadresse og horfåret bladet tilsendt via post i papirform. 

Medlemsbladet vil forsat kunne ses via vores hjemmeside. 

Som I tidligere er blevet orienteret om, har vi, som formænd for faggruppeklubberne, der har til huse her i 

FOA Århus, været indbudt til en del møder med politisk ledelse i 2021/2022. 

1 første omgang handlede det om, §10, stk. 3 i FOA Århus afdelings love, hvor der står: " medlemmer er 

obligatorisk medlem af en klub, såfremt en sådan findes. Derud over kan medlemmer indgå i andre 

klubdannelser" 

Vi som klubformænd fik heldigvis udsat dette punkt, ved Generalforsamling i FOA Århus i 2022. Det betød vi 

fik lidt arbejdsro på den front. 

Vi fik ligeledes indgået en aftale om, at der fremover kommer brev ud til nye medlemmer og de medlemmer 

der overgår til pension/efterløn, så de bliver orienteret om, at de enten er: 

• obligatorisk medlem af en faggruppeklub eller 

• de automatisk overflyttes fra en faggruppeklub til seniorklubben i FOA, når de går på pension. 

• De der går på pension/efterløn har mulighed for at forblive i faggruppeklubben eller være medlem 

af begge klubber, men skal gøre en aktiv indsats. 

Der blev på et senere møde med politisk ledelse præsenteret en anden problemstilling, ift. det at betale 

husleje, for at bo under samme tag som FOA Århus afdeling. 

Vi i de Sundhedsfaglige klubber, havde et ønske om et fælleskontor med flere arbejdspladser, hvilket er blev 

tilgodeset fra Afdelingen her i FOA Århus. Vi havde dette ønske, da det kunne reducere huslejen, for os som 

klubber. 
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Vi flyttede ned på det nye kontor i starten af december måned 2022, hvor vi har fået etfælles kontor i Faglig 

Afdeling. Og vi kan kun sige at det giver en rigtig god  sparring  klubberne imellem og vi er tætter på den 

faglige afdeling — hvilket giver et bedre samarbejde i det daglige. 

Vi havde bedt om et rimeligt varsel ift. betaling af huslejen, da vi mente at vi skulle drøfte punktet med 

vores bagland på den kommende generalforsamling i første kvartal 2023. Derfor blev det aftalt at husleje 

først var pr. 1/5-2023 indtil da var vi husleje frie. 

Derfor er punktet dagsordenrat i dag til vores ordinære generalforsamling og i jeres mapper kan I se et 

udkast af den kontrakt, vi senere skal behandle. 

Til jeres orientering har vi inviteret Mette Fuglsig Schjødt, som også er med under dette punkt — da hun kan 

være behjælpelig med at besvare spørgsmål. 

Vi har selvfølgelig også undersøgt mulighed for at bo/leje af andre lokaler, andre steder i lokal området, 

men det er altfor dyrt for klubben. Bestyrelsen mener at vi har fundet en rigtig god løsning for klubben, 

både fordi vi er en faggruppeklub under FOA, det er her vi skal være forankret, så vi kan værne om det 

samarbejde, vi har og skal have med FOA Århus. Vi er hinandens forudsætninger. 

Tiden siden oktober 2021, hvor jeg blev valgt til ny formand for social og sundhedsassistent klubben, har 

været fyldt af klubbens arbejde, hvor jeg er ved at finde mig til rette med alt hvad det indebære af 

arbejdsopgaver. Jeg er, sammen med klubbestyrelsen, trukket i arbejdstøjet, så vi får styr på det, vi skal 

arbejde med i fremtiden til gavn for vores faggruppe og medlemmer af klubben. Men det har ikke været helt 

nemt! 

Jeg får forsat medlemslister  ca.  en gang hver måned,  mail  og adresselister til bladet eller andre lister ved 

behov. Da de ikke må sendes via  mail,  grundet GPDR reglerne! Listerne skal nøje gennemgås og samlingens 

med de forrige, for ind og eventuelle udmeldelser, da der er medlemmer der overgår til pension, skifter 

arbejdsplads mv. Det er noget af en tidsrøver. 

Vi har i klubben arbejdet med og afholdt et brag af en Konference, julehygge over 2 dage, hvilket vi kan sige 

var en stor succes! Den ene dag var over 70 og anden dag var vi knapt 100 deltager, så det forsætter vi med 

i år! 

Vi varfælles med de andre klubber om, foredraget Brok. Og vi har selv afholdt kursus i blodprøver og 

osteoporose. Vi har afholdt NADA kursus og et NADA  Brush  up kursus med rigtig god tilslutning. 

Vi var desværre nødsaget til at aflyse forårets studietur og temaaften om samarbejdet med den 

multikomplekse borger, da der var for få tilmeldinger. 

Vi ved også at der sker forandringer her i FOA, da vores formand for FOA Århus Inge Jensen-Petersen, har 

besluttet at stoppe som formand ved afdelingens generalforsamling den 20. april 2023. Vi ved at Mette 

Fuglsig Schjødt stiller op til formandsposten og Jack Hougaard Kristensen, der er sektorformand for 

pædagogisk sektor, stiller op som næstformand —jeg kan kun sige at det skurer lidt i mine Øre, at det er 

kandidater fra samme sektor — men jeg håber at de kan se og tage vare på alle defaggrupper, der er 

repræsenteret i FOA Århus med hver deres faglighed. Samtidig håber jeg også at vi som klub, ikke får 

yderligere problemstillinger hen over de kommende år. 

Vi ved også at der til efteråret er valg til formandsposten i social- og sundhedssektoren, da Jette Ohlsen har 

valgt ikke at genopstille til formandsposten for social og sundhedssektoren — Men hold Øje med opslag fra 

FOA Århus, da datoen ikke er udmeldt endnu! 
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Vi i bestyrelsen glæder os rigtig meget til det videre arbejde for klubben og jer. Hvis 1 tænker der er noget vi 

skal have et større fokus på, så sig endelig til. Samtidig viljeg opfordrer jer til at skrive jeres gode ideer til: 

• Hvordan vi får sat endnu mere fokus på vores fag. 

I er også som vanligt velkommen til at komme med 

• forslag til nye aktiviteter. 

Vi vil indsamler alle forslag og ideerne og bruger dem i det videre arbejde i bestyrelsen. 

Inden jeg afslutter min beretning, viljeg gerne takke jer - for jeres enorme engagement. Tak for jeres 

opbakning til vores aktiviteter. Tak for de mange gode snakke vi har haft. 

Vi ses forhåbentlig til vores arrangementer hen overforår og efterår. I kan allerede nu sætte kryds i 

kalenderen til vores konference 12. og 13. oktober 2023. Julehyggen er også ved at blive datosat, samt 

madkurvsturen den 14. maj og ikke mindst debataften med Rådmand Christian Budde den 23. maj. 

Hold øje med hjemmesiden, da det er her aktiviteter publiceres først! 

Jeg vil ligeledes gerne sige et stort Tak til bestyrelsen for jeres uopslidelige indsats i året der er gået og tak 

for et rigtig godt samarbejde. Tak til afdelingen og sektoren for et rigtig godt samarbejde — og tak for 

hjælpen — Med disse ord — viljeg overlade både den skriftlige og den mundtlige beretning til en —

forhåbentlig — rigtig god debat. Foreløbigt — Tak for ordet. 

Kommentar og spørgsmål til beretningen ift. det kommende formandsvalg i FOA. 

Mette Fuglsig Schjødt kommenterede formandsvalget og føler ikke i dagligdagen, at det er et problem, at 

der er to kandidater fra samme sektor. 

Mette Fuglsig Schjødt takkede ligeledes for en god beretning og informerede om at det er den 5. oktober 

der er sektorårsmøde i social- og sundhedssektoren. Der opfordres til, at det enkelte medlem husker at 

opdatere sine medlemsoplysninger også ved flytning af arbejdsplads. 

Dirigenten opsummerer, at det er vigtigt at komme med gode ideer til aktiviteter. 

Beretningen godkendt enstemmigt. 

Ad.6. 

Årsregnskab—fremlagt af klubformanden 

Budgettet for bevillinger er ikke brugt og der opfordres til at søge fremadrettet. 

Der vil fremadrettet være en besparelse på  ca.  70.000 kr., ved at sende det som elektronisk blad. 

Spørgsmål til regnskabet ift. udgifter til konference og kurser. Deltager gebyrer bliver ført under udgifter 

under kurser og medlems aktiviteter. Solvej gennemgik tallene under dette punkt. 

Forslag om at egenbetaling på konferencen sættes op? 

Ift. egenbetaling er den tænkt som en sikring for, at når man er tilmeldt også møder frem. 

Debat om konferencen evt. skal afkortes ift., at mange ikke bliver til slutningen og andre ideer til forbedring 

af konferencen. Hvilket bestyrelsen har taget til efterretning, og årets konference afsluttes med en gå hjem 

sandwich kl. 13:00. 

Spørgsmål til, hvorfor der ikke er budget med for 2023? 

Budgettet er med og alle er velkomne til at se det hos formanden. 

Regnskab enstemmigt godkendt. 
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Ad.7. 

Indkomne forslag 

a) Indstilling fra bestyrelsen vedr. Fastsættelse af kontingent Bilag punkt 7a. 

Generalforsamlingen skal fastsætte det månedlige kontingent, for medlemskab af social- og 

sundhedsassistentklubben. 

Det indstilles: 

At kontingentet fortsætter uændret og fastsættes til 60,- kr. pr måned. 

Godkendt med uændret kontingent. 

Forslag fra salen om, at de punkter der ikke er ændringer ved, kan undlades at sætte på som indstillinger 

fra bestyrelsen til den ordinære generalforsamling? — Det opfordres til at I sender en indstilling ind, så 

punktet kan dagsorden sættes og behandles som punkt ved næste års generalforsamling, da det er et lov 

ændringsforslag, der skal ændres og traffes beslutning om. 

b) Indstilling fra bestyrelsen, vedr. Husleje af lokaler/kontor mv. Bilag punkt 7b. — 

Det Indstilles: 

At generalforsamlingen godkender social- og sundhedsassistentklubben fremadrettet, betaler 

for leje af et fælles kontorlokale jf. den kontrakt der er indgået mellem social- og 

sundhedsassistentklubben og FOA Århus afdeling. 

Solvej motiverede punktet ift. fremtidig husleje/fælles kontor. 

Som I tidligere er blevet gjort bekendt med har vi afholdt en del møder med politisk ledelse her i FOA Århus, 

og da vi i midt marts 2022 blev varslet, at vi som klubber fremadrettet skulle betales husleje, for at vi som 

klub kunne have et kontor her i huset. På flere af disse møder har vi drøftet vores muligheder og behov for 

en fast kontorplads i de dage vi skulle bruge kontoret. 

Den første løsningsmodel, var at vi blev i de gamle kontorer på klubgangen, men denne løsning var alt for 

dyr for klubberne og den takkede vi alle nej til! 

Der var nogen klubber der ikke længere havde brug for en arbejdsplads i forbindelse med deres klub, eks. 

klubben for dagplejerne og klubben for pædagogiske assistenter og pædagogmedhjælper— de har trukket 

deres klub hjem! Og bruger deres fritid på det arbejde. 

Men i Social- og sundhedshjælperklubben, Branche klubben for sygehjælper og Social- og 

sundhedsassistentklubben havde et ønske om et fælleskontor med flere arbejdspladser. 

Dette fordi vi i bestyrelsen mener, at det er bedst for både samarbejde og den forankring der skal være til 

afdelingen, medlemmerne og de andre klubber så tjener det klubben bedst, at vi forsat bor under samme 

tag. Det giver også bedst mening at vores medlemmer, kan få fat i os som klub, når henvender sig af 

forskellige årsager og behov. 

Vi er faggruppeklubber der er forankret i og en del af FOA, og det mener vi i bestyrelsen, vi forsat skal være. 

For det giver de bedste muligheder for samarbejde både i dagligdagen og ift. lokaler til afholdelse af 

aktiviteter, kælderrum samt alle de andre servicer vi bruger iht. regnskab, hjemmesiden mv. 

Vi havde også nogle kriterier og Ønsker, så vi bad om at der blev udfærdiget en kontrakt, og den ligger i 

jeres mapper i har fået udleveret i dag. 
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Som 1 kan se ud af den, bor vi i en overgangsperiode for 2023, i stueetagen i faglig afdeling. Efter 

overgangsperioden, flyttes klubberne og FTRerne fra den pædagogiske sektor, op i receptionslokalerne, hvor 

A-kassen har til huse i dag, da de flytter start 2024 til Viborg. 

Hvordan lokalerne bliver indrettet, iht. plads mv fra 2024 — er en drøftelse vi skal have med ledelsen af FOA 

Århus, og det tager vi derfra — til jeres orientering, har vi drøftet med de sundhedsfaglige klubber, og vi har 

et Ønske om at vi skal forblive sammen på etfælles kontor, som det ser ud nu. Så der vil kun være en 

huslejeændring, hvis vi ønsker mere plads! 

Det er ligeledes vigtigt at vi har de samme rettigheder, som vi hidtil har haft, ift. det at kunne låne andre 

lokale, både til opbevaring af  merchandise,  afholdelse af møder, arrangementer, kurser mv. og det er blevet 

tilgodeset. 

Implicit i Huslejen vil være Fællesudgifter, så som el, vand, varme, Renovation, Arlarmsystem, Indvendig 

vedligeholdelse, Rengøring/vindues pudsning, Print/kopi udgifter, af det der sendes til afdelingen, 

drikkeautomat samt forsikring mv. 

1 kan yderligere se prisen, for det fælles kontorlokale vi har fået — hvor der er en samlet pris for de 5 dage vi 

har brug for en kontorplads:  

Kr.  2.827,50 pr måned og kr. 22.620, - kr. for resten af 2023, i de 8 mdr. der er fra maj-december 2023. For 

de 5 dage pr. uge, vi har kontordage lige  pt.  

Hvis det i 2024 er de samme m3 — er huslejen for 5 dage om ugen, pr. mdr. uden ændringer kr. 2.827,50. 

hvilket giver kr. pr. år = 33.930, - 

Det er det vi skal forholde os til. Tak for ordet! 

Spørgsmål fra salen, med svar: 

• Om punktet skal til afstemning og det skal det. 

• Om der vil være mulighed for at bruge et andet lol<ale tilen samtale? — Alle ledige lol<aler/kontorer i 

huset må bruges, hvis de er ledige. Der bliver ligeledes mulighed for at bruge køkkenet i kælderen 

efter sommerferien. 

• Har vi råd til at betale huslejen uden kontingentet stiger? Det har vi, da vi jo har en stor besparelse 

på medlemsbladet. 

• Er lokalet Ok i forhold til størrelsen? —Ja, det er det. 

• Vil huslejen stige, når eller hvis der kommer et større lokale? — Det vil der komme, da klubben 

betaler ud fra kvadrat meter prisen, men alt med måde. 

• Mette Fuglsig kom med begrundelser for, hvorfor FOA Århus er kommet dertil, hvor klubberne skal 

betale husleje. 

Da der er mange andre klubber der ikke bor i FOA Århus og derved ikke har de goder, som klubber 

i huset har. 

Der er blevet kigget på helhedsbilledet, når A-kassen flytter ud. FOA Århus er glade for, at 

klubberne bor i huset og vi har i dagligdagen glæde af hinandens fagligheder. 

FOA Århus kan ikke forsvare denne forskel på klubber og det er derfor en måde til at enderne til at 

nå sammen. 
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• Om huset er lejet eller ejet? — vi bor til leje, da der fordele ved at bo til leje, da vi kan regulere på de 

kvadratmeter vi har brug for. 

• A-kassen flytter fordi, at økonomien er presset og derfor laves der store A-kasser afdelinger. 

• Om vi evt. fremadrettet kan flytte sammen med andre organisationer? — det er afdelingen ikke 

afvisende overfor. 

• Om, de klubber der ikke bor i huset i dag, kan bo her fremadrettet, hvis de ønsker det — det kan de, 

hvis de Ønsker dette. 

Indstillingen til husleje er enstemmigt godkendt. 

C) Indstilling fra bestyrelsen vedr. fastsættelse af løn mv. jf. §5, stk. 5 Generalforsamling, Bilag 

punkt 7c. 

Det Indstilles: 

At formanden forsat aflønnes og bibeholder nuværende løntrin, på løntrin 46. 

Bestyrelsen refunderes for faktiske løntab ved deltagelse i bestyrelsesmøder mv. Bilagskontrollanterne 

refunderes for faktiske IØntab ved kontrol af klubbens regnskab mv. 

Der udbetales kørselsgodtgørelse i henhold til statens regler for dette til bestyrelsesmedlemmerne. 

Der afvikles ferie i henhold til den kommunale ferieaftale, og der optjenes feriegodtgørelse i henhold til 

samme. 

Indstillingen enstemmigt godkendt. 

d) Indstilling til lovændring vedr. § 5 stk. 5. fastsættelses af løn til formanden mv. Bilag punkt 7d. 

Det indstilles: 

At teksten ændres fra: §5, stk.5 

Generalforsamlingen fastsætter løn for formanden mv. 

At teksten ændres til:§5, stk. 

Generalforsamlingen fastsætter løn for formanden mv. 

At dette punkt kun behandles af generalforsamlingen, ved fremsendte og indkommende indstillinger 

vedrørende fastsættelses af løn for formanden mv. til den årlige ordinære generalforsamling. (Tilføjes) 

Grunden til dette er efter ønske fra generalforsamlingen i marts 2022. 

Indstillingen enstemmigt godkendt. 

Solvej motiverede punktet ift. til at indskrive Elever i lovene 

Der er 2 punkter vi skal drøfte både punkt 7e. om  vi skal indskrive eleverne som medlemmer af klubben 

samt punkt 7f. vedr. om  eleverne kan være kontingent frie eller hvis 1 har andre ideer til dette! 

Jeg har taget imod det at kunne være en del af FOA Århus afdelings skoleindsats på SOSU Østjylland i 

Aarhus, såjeg i samarbejde med FOA Århus deltager i træffetid og når nye hold opstarter på Social og 

sundhedsskolen. 

Det er medvirkende til at møde eleverne, svare på diverse spørgsmål samtidig med, vi i første omgang får 

flere medlemmer til FOA Århus. 

Jeg får tit spørgsmål fra eleverne både på skolen, via  mails  samt opkald, om de kan være medlem af 

klubben og indtil nu har jeg sagt at det kan de desværre ikke. 1 bestyrelsen foreslår vi, at eleverne kan være 
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med i klubben og få kendskab til klubbens arbejde, kurser og arrangementer. På denne måde vil de også 

være automatisk medlemmer, når de bliver færdiguddannede. 

På nuværende tidspunkt har eleverne mulighed for at få nedsat kontingent og være medlem af FOA Århus. 

Derfor forslår vi i bestyrelsen, at social- og sundhedsassistent elever kan være gratis medlem af klubben 

under deres uddannelse, som det er i nogen af de andre klubber. 

Hvis I stemmer for forslaget, betyder det at eleverne vil være fritaget for kontingent under deres 

uddannelsen og ikke fØrst kommer med i klub regi når deres uddannelse er færdig! Men hvis der er sat 

deltagergebyr på en aktivitet, skal de selvfølgelig også betale dette for at kunne deltage under disse 

aktiviteter. 

Det ville samtidig være medvirkende til og give en stØrre synlighed af social og sundhedsassistent klubben. 

Tak for ordet! 

e) Indstilling fra bestyrelsen, at der ændres og indføres i lovene at vi optager elever som medlemmer at 

Social- og sundhedsassistentklubben under §3, stk.1. Bilag punkt 7e — 

At teksten ændres fra: §3, Stk. 1 

Alle Social — og sundhedsassistenter, plejehjemsassistenter, og beskæftigelsesvejledere, som er 

beskæftiget indenfor overenskomstområdet, kan være medlem af Social — og 

sundhedsassistentklubben. 

Teksten ændres til: §3, Stk. 1 

Alle Social — og sundhedsassistenter, plejehjemsassistenter, beskæftigelsesvejledere og elever, som er 

beskæftiget indenfor overenskomstområdet, kan være medlem af Social — og 

sundhedsassistentklubben. (tilføjes) 

Indstillingen enstemmigt godkendt. 

f) Indstilling fra bestyrelsen vedr. at der indføres et stk. 3, iht. lovene i § 4 kontingent. Bilag 7f 

Det indstilles: 

At teksten ændres fra: 

Stk. 1 	For medlemmer af FOA Århus afdelingen, opkræves klubkontingentet sammen med FOA 

Århus afdelingens kontingent — af FOA Århus. For øvrige medlemmer opkræves kontingentet separat. 

Stk. 2 	Kontingentet fastsættes for et år ad gangen på generalforsamlingen. 

Teksten ændres så stk. 3 tilføjes i §4: 

Stk. 1 	For medlemmer af FOA Århus afdelingen, opkræves klubkontingentet sammen med FOA 

Århus afdelingens kontingent — af FOA Århus. For øvrige medlemmer opkræves kontingentet separat. 

Stk. 2 	Kontingentet fastsættes for et år ad gangen på generalforsamlingen. 

Stk. 3 	Alle Social- og sundhedsassistent elever under uddannelse, er fritaget for kontingent under 

uddannelsen og er medlem som gratister af social- og sundhedsassistentklubben. 

Spørgsmål fra salen til dette punkt: 

• Spørgsmål til, om elever, der ikke betaler kontingent, kan deltage i aktiviteter, når de er gratister 

under uddannelse? Bestyrelsen har drøftet det og mener, at når de som elever kommer ind i 
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klubben i elevtiden, vil forblive medlem som uddannet. Bestyrelsen synes det er en god måde at få 

dem ind i fællesskabet. 

• Spørgsmål til om, der er mange arrangementer, hvor man afviser betalende medlemmer i forvejen? 

I det sidste år har der ikke været overbooket på arrangementer. Ændringsforslag til, at der skal 

være halvpris på medlemskab for elever. 

• Hvor mange elever rekrutterer vi om året? — det er få elever der rekrutteres om måneden. 

• Debat om, hvilke arrangementer elever ikke kan deltage i gratis. 

I FOA Århus er elever jo heller ikke gratis og uddannelsen er jo lønnet. 

Er elever der ikke betaler kontingent stemmeberettiget ved generalforsamlingen, det er 

pensionister ikke, selvom de betaler fuldt kontingent. 

• Punktet sættes til afstemning. Der stemmes først om det forslag om at elever skal være gratister, 

stemmes der ja, skal elever være gratister, hvis nej skal de betale fuldt kontingent. 

• Uanset udfaldet laves der en evaluering til næste generalforsamling af hvor mange elever er 

optaget i klubben? Hvor mange arrangementer har de deltaget i? Kan elever stemme på 

generalforsamlingen? osv. Skriftlig afstemning — 

30 stemmeberettiget. 14 stemte nej og 16 stemte ja, derved er Indstillingen godkendt. 

g)  Indstilling fra bestyrelsen vedr. ændring af lovene §2, stk.1. At teksten ændres, så der indføres et 

arbejds- før miljøforhold i linje 6 samt at "på arbejdspladserne" udskrives af lovene i linje 7. bilag 7g. 

Det indstilles: 

At teksten ændres fra: §2 stk. 1: 

Medvirke til at løse opgaver i forhold til medlemmerne efter regler, fastsat at sektorbestyrelsen. 

At medvirke til at alle er organiseret indenfor overenskomstområdet. 

Styrke sammenholdet og virke for medlemmernes fælles interesser, fagligt, kulturelt og politisk. 

Arbejde for gode arbejds- og miljøforhold for medlemmerne 

Påvirker udviklingen på arbejdspladserne (udskrives af lovene og fjernes) fagligt og politisk 

Være ideskabende, kreative og positive. 

Teksten ændres til: §2, stk. 1: 

Medvirke til at løse opgaver i forhold til medlemmerne efter regler, fastsat af sektorbestyrelsen. 

At medvirke til at alle er organiseret indenfor overenskomstområdet. 

Styrke sammenholdet og virke for medlemmernes fælles interesser, fagligt, kulturelt og politisk. 

Arbejde for gode arbejds- og arbejdsmiljøforhold for medlemmerne. (Tilføjes) 

Påvirker udviklingen fagligt og politisk 

Være ideskabende, kreative og positive. 

Indstillingen er godkendt. 

Ad.B. 

Valg: 

a) Valg af Næstformand for social- og sundhedsassistentklubben for 2 år— Kirsten Mikkelsen modtager 

genvalg — er genvalgt for 2 år 

b) Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år— Hanne Svenning er genvalgt for 2 år 

c) Valg af bestyrelsesmedlem for 2 år — Lise Brandt-Madsen er genvalgt for 2 år 
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d) Valg af 1 suppleant til bestyrelse for 2 år — Kate Lykke  Lindberg  modtager ikke genvalg — forslag til 

kandidat — Lillian  Lindberg  blev nyvalgt for 2 år. 

e) Valg af bilagskontrollant for 2 år—Jytte RØdgaard er genvalgt. 

f) Valg af bilagskontrollant suppleant for 2 år—Jane Laursen er genvalgt. 

Under punkterne g-j vil social- og sundhedsassistenter der er medlemmer i FOA Psykiatri kunne deltage, da 

disse valg skal foregå, hvor alle social- og sundhedsassistenter der er medlem af FOA Århus, har mulighed 

for at opstille og blive valgt jf. FOA Århus Afdelings Love §§9 Stk. 7. Derfor åbnes dørene, når disse valg 

påbegyndes,  ca.  kl. 19;45, efter en kort pause. 

Til nedenstående valg er der 31 stemmeberettiget, da psykiatriklubben har stemmeret og Solvej gav lige et 

par ord med på vejen inden valghandlingen gik i gang. 

Solvej motiverede punktet ift. valgene g-j. 

Velkommen til jer fra FOA Psykiatri, Grunden til I er blevet indbudt til vores generalforsamling, er at alle 

Social- og sundhedsassistenter der er medlem af FOA Århus og medlemmer i klubberne, skal have lige 

mulighed for at opstille til disse poster og disse valg har altid været dagsordensat på vores GF. 

Vi skal i dag have valg tilfaggruppe-repræsentant og sektorbestyrelsesmedlem samt suppleanter. 

Jeg vil gerne lige give jer et ord med på vejen inden disse valg 

For vores vedkommende som klub, er det utroligt vigtigt vi har og får etableret et samarbejde med den 

person der bliver valgt, både som bestyrelsesmedlem af social- og sundhedssektoren og som 

faggrupperepræsentant. Så vi forsat har et samarbejde på tværs og vi kan være medvirkende til at klæde 

hinanden på og være holdt ajour ift. det der sker på tværs af primær, somatik og psykiatri for vores 

faggrupper. 

Jeg og bestyrelsen tænker, at det giver bedst mening, at det er en der har fingeren på pulsen, og ved hvad 

der rør sig og gerne på tværs, men også en der har en tæt kontakt med medlemmer, kolleger mv. i sit 

daglige virke. En der ikke er bange for at sige sin mening og stå ved den. 

Dog forventes det, at der kommer en strukturforandring i selve FOA, men hvornår og hvordan det kommer 

til at se ud, ved vi ikke på stående fod. Der skal nemlig afholdes en strukturkongres til efteråret. Vi har 

samtidigt hørt på vandrørene noget om, at faggruppelandsmøderne, eventuelt kommer til at blive afholdt 

elektronisk. 

Om der sker nogen ændringer ift. sektorerne i FOA, på samme struktur kongres, ved vi ikke! Så det er noget 

vi må holde os orienteret om og være i dialog omkring, hvis der kommer eventuelle ændringer. 

g) Valg af sektorbestyrelsesmedlem til social og sundhedssektoren for 2 år- Keld Johansen er 

kandidat og Hanne Svenning er kandidat. Kandidaterne præsenterede sig selv og fortalte deres 

belæg for at stille op Keld Johansen fik 8 stemmer— Hanne Svenning fik 23 stemmer, derved 

blev Hanne Svenning nyvalgt som sektorbestyrelsesmedlem for 2 år. 

h) Valg af suppleant til sektorbestyrelsen for social- og sundhedsassistenter for 2 år — Solvej Skærbæk er 

genvalgt som suppleant til sektorbestyrelsen. 

i) Valg til faggrupperepræsentant for social- og sundhedsassistenter for 2 år - Keld Johansen modtager 

ikke genvalg. Kandidatforslag Kirsten Mikkelsen, blev valgt som eneste kandidat. 
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Formand 	Solvej Skærbæk Dirigent 	Helle Nielsen 
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j) Valg til faggrupperepræsentant suppleant for social- og sundhedsassistenter for 2 år — Kirsten 

Mikkelsen, modtager genvalg, kan ikke modtage genvalg, da hun er valgt som faggrupperepræsentant. 

Kandidat er Lise Brandt Madsen, der blev valgt. 

Nedenstående valg er suspenderet, da der ikke er mødet nogen op fra disse faggrupper. 

Punkterne k, I, m, n, o, p, q, og r udgår hvis faggrupperne ikke er repræsenteret på Generalforsamlingen. 

k) Valg til sektorbestyrelsen for plejehjemsassistenter for 2 år - Nyvalg 

1) 	Valg til suppleant til sektorbestyrelsen for Plejehjemsassistenter for 2 år - Nyvalg 

M) Valg til sektorbestyrelsen for beskæftigelsesvejledere for 2 år - Nyvalg 

n) Valg til suppleant til sektorbestyrelsen for beskæftigelsesvejledere for 2 år - Nyvalg 

o) Valg til faggrupperepræsentant for plejehjemsassistenter for 2 år - Nyvalg 

P) Valg til faggrupperepræsentant suppleant for plejehjemsassistenter for 2 år -Nyvalg 

q) Valg til faggrupperepræsentant for beskæftigelsesvejledere for 2 år - Nyvalg 

r) Valg til faggrupperepræsentant suppleant for beskæftigelsesvejledere for 2 år— Nyvalg 

Ad.9. 

Eventuelt 

Et medlem undrer sig over, at pensionister ikke har stemmeret, når de er fuldt betalende medlemmer. Der 

opfordres til det indsendes som forslag til næste ordinære generalforsamling. 

Spørgsmål til hvor mange sygehjælpere/plejehjemsassistenter der er — dette skrives i referatet. 

Ideer til arrangementer/aktiviteter kan indsendes til Solvej. 

Referent Lis Udengaard  
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